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شــلوغی داروخانه ها و کمبود دارو سبب شده تا در استان 
مازنــدران بیماران بــرای تهیه اقلام مختلــف درمانی به 
داروخانه های متعددی مراجعه کنند.به گزارش مهر، شیوع 
زودهنگام بیماری آنفلوانزا در زیرسایه کرونا، شمار بیماران 
ویروسی و فصلی را در مازندران همانند دیگر مناطق افزایش 
داده است و مسئله کمبود دارو، درد و فصل مشترک مردم 
اســتان به شــمار می رود.این روزها کمتر شــهروندی در 
مازنــدران از کمبود دارو و ارقام نجومــی آن گلایه ندارد و 
اعتقاد دارند برای تهیــه آنتی بیوتیک کودکان هم باید به 
داروخانه های زیادی مراجعه کنند. متولیان داروخانه ها نیز 
بر این باور هســتند نیمی از هر ۲۰ مراجعه کننده به دلیل 
نداشــتن داروی مورد نیاز، داروخانه را ترک می کنند.بانوی 
ساروی که از بیماری دیابتی و اعصاب رنج می برد، با اشاره 
به کمبود دارو اظهار داشــت: برخی از قرص های مربوط به 
قند و یا قرصی به نام »رپزنیتن« ویژه اعصاب به ندرت یافت 
می شود و داروخانه نسخه های پزشکان عمومی و یا خانواده 

را نمی پذیرند.
وی کــه خــود را علیمحمدی معرفی کرد، بــا بیان اینکه 
داروهــای مورد نیاز را ســخت می توان تهیــه کرد، گفت: 
برای هر قلم دارو باید بــه داروخانه های متعددی از جمله 
مراکز تحت پوشــش هلال احمر مراجعه کرد و سرانجام با 
دســت خالی برگشــت.کمبود دارو غرب یا شرق مازندران 
نمی شناسد و بیشــتر مردم استان با آن دست و پنجه نرم 
می کنند و هرچه فاصله با مرکز استان بیشتر، مشکلات نیز 
حادتر می شود، یک شــهروند چالوسی با اشاره به شلوغی 
داروخانه هــا طی روزهای گذشــته براثر شــیوع و طغیان 
بیمــاری آنفلوانزا گفت: هر چند روز فرزندم را از مدرســه 
مستقیم به بیمارستان و نزد پزشک می برم اما داروخانه ها با 

کمبود سرم و آنتی بیوتیک روبرو هستند.
محمــد فتحی در گفتگــو با خبرنــگار مهر با اشــاره به 
الکترونیکی شــدن نســخه های دارویی گفت: گاه شــاهد 
هســتیم داروخانه دارو را کامل ندارد و اگر دارویی را عرضه 

کنــد داروی دیگر را داروخانــه دیگر عرضه نمی کند و این 
مســئله از جمله مشکلات اســت.وی با بیان اینکه شربت 
ویژه کودکان و یــا داروهایی نظیر وارفرون، گرانیتا و غیره 
به ســختی یافت می شود، گفت: بســیاری از این داروها را 
باید با قیمت گران تهیه کنیم و دغدغه شده است.متصدیان 
داروخانه ها نیز کمبود برخی اقلام دارویی را تأیید می کنند 
و به گفته آنان تأمین یکسری اسپری ها و یا آنتی بیوتیک ها 
با محدودیت روبرو شده و مجبور به بیشتر مراجعه کنندگان 
پاسخ منفی دهیم.یک شهروند آملی که بیماری آنفلوانزا و 
سرما خوردگی اعضای خانواده اش را به بیمارستان کشانده 
اســت، گفت: چند روز درگیری بیماری هســتیم اما سرم 
به صورت محدود پیدا می شــود و برای تهیه آن باید تمام 
داروخانه های شهر را سربزنید.وی در گفتگو با خبرنگار مهر 

کمبود شربت چرک خشک کن، اسپری بینی، ب کمپلکس 
۱۲ را از جمله داروهایی برشمرد که تأمین آن سخت شده 
اســت و خواستار نظارت مسئولان امر برای تأمین و توزیع 

مناسب داروها در شهرستان ها شد.
در عین حال ابراهیم صالحی فــرد معاون غذا و دارو علوم 
پزشــکی مازندران تجویز بی رویه و غیرمنطقی و بیش از 
اندازه را علت مقطعی کمبــود برخی داروها از جمله آنتی 
بیوتیک کودکان و ســرم های تزریقی ذکر کرد و گفت: نیاز 
به واکســن آنفلوانزا دو و نیم میلیون دز است که یک و نیم 
میلیون دز وارداتی و مابقی تولید داخل است.وی در گفتگو 
با خبرنگار مهر با اظهار اینکه شــاهد کمبود برخی داروها 
هســتیم، گفت: با توجه به اجرای طرح دارویار، هماهنگی 
لازم بین افراد ذینفع به خوبی اجرا نشــد و پیش بینی های 

لازم در شــش ماه اول به طور کامل رخ ندارد.صالحی فرد 
با اشــاره به تغییرات در ســازمان غذا و دارو ظرفیت تولید 
سرم در کشور را بالا دانســت و گفت: ۱۰ میلیون لیتر در 
هفته ســرم تولید می شود که نسبت به قبل سه برابر شده 
و وضعیت آنتی بیوتیک های اطفال نیز بهتر شــده اســت.
وی با عنوان اینکه خوشبختانه طی چند روز قبل وضعیت 
تأمین و توزیع دارو بهتر شــده است، گفت: با توجه به این 
میزان تولید آنتی بیوتیک در کشور دو برابر شده است پیش 
بینی می شود این مشکل طی روزهای آتی رفع شود.وی با 
بیان اینکه تأمین داروهای بیمارستانی خط قرمز ما است، 
گفت: معاونت غذا و دارو دانشگاه ۶۰ قلم داروی بیمارستان 
پرمصرف را به رغم محدودیت ها تأمین کرده اســت و تمام 
تلاش این اســت اختلالی در این زمینه پیش نیاید.صالحی 
فرد با اظهار اینکه بسیاری از پزشکان داروها را با اسم تجاری 
و برند می نویسند، گفت: برخی از همکاران پزشک اصراری 
بر تجویز داروهای برند دارند که ممکن است تهیه آن برای 
بیماران سخت باشــد در حالی در بسیاری از موارد تجویز 
آن لازم نیســت.وی گفت: در بیش از ۹۵ درصد بیماری ها 
نیازی نیست از داروهای برند با قیمت نجومی استفاده شود 
زیرا داروهای ژنریک نسخه شود، مشکل حل می شود.معاون 
غذا و دارو علوم پزشــکی مازندران بــا تاکید بر اینکه نگاه 
سیاه و سفید به مقوله دارو نداریم، خواستار اعتماد به نظام 
داروســازی کشور شــد و درباره اجرای طرح دارویار گفت: 
طرح دارویار فی نفسه خوب و مطلوب بوده و ۳۶۶ قلم دارو 
به لیســت بیمه افزوده شده است.صالحی فرد درباره توزیع 
داروهای بیماران خاص نیز با اظهار اینکه توزیع این داروها 
غیرمتمرکز شده اســت، گفت: ۵۰ داروخانه در استان این 
داروها را عرضه می کنند.به رغم تلاش های دولت برای حل 
مشــکلات درمانی و تأمین نیازهای دارویی، کمبود دارو در 
بسیاری از داروخانه های مازندران وجود دارد و مردم انتظار 
نظارت بیشتر از سوی متولیان امر برای ساماندهی اوضاع و 

رفع نیازها هستند.

بازار نسخه ها سیاه و سفید است

هست و نیست دارو درمازندران
شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی ، دستگاه برتر 

در طرح کاهش پیک مصرف برق در تابستان شد
گروه شهرستانها: در جلسه شورای هماهنگی و انسجام بخشی مدیران عامل 
صنعت آب و برق اســتان مرکزی ، در بین دستگاه های اجرایی از شرکت آب 
و فاضلاب این اســتان ، بواســطه عملکرد موفق در طرح کاهش پیک مصرف 
برق در تابســتان سال جاری ، تجلیل شد.به گزارش روابط عمومی شرکت آب 
و فاضلاب اســتان مرکزی در این مراسم که با حضور مدیران عامل و معاونین 
صنعت آب و برق استان و همچنین مهندس رجبی ، مدیر دفتر مدیریت بحران 
و پدافند غیرعامل وزارت نیرو ، در روز یکشنبه ۱۵ آبانماه در سالن اجتماعات 
شــرکت برق باختر برگزار شــد ،  لوح و تندیس رتبه برتر طرح کاهش پیک 
مصرف برق در تابســتان را به مهندس حشمت اله عباسی مدیر عامل شرکت 

آب و فاضلاب استان مرکزی اهداء شد.

ضرب الاجل معاون استاندار قم
 برای تعیین تکلیف سرویس مدارس

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم بر لزوم تعیین تکلیف هرچه 
سریع تر وضعیت سرویس مدارس شهرســتان ها و بخش های استان قم تاکید 
کرد.احمد حاجی زاده در نشســت شــورای دانش آموزی که در سالن جلسات 
اداره کل آموزش و پرورش اســتان قم برگزار شد، اظهار کرد: مشکل سرویس 
مدارس یکی از مشــکلات اصلی آموزش و پرورش مخصوصاً در شهرستان ها و 
روســتاها است.به گزارش روابط عمومی استانداری قم، معاون استاندار در ادامه 
گفت: کمبود مینی بوس و راننده اصلی ترین چالش ها در حوزه سرویس مدارس 
در بخش ها اســت که باید هرچه سریع تر تعیین و تکلیف شود.معاون سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی استانداری قم با اشاره به اینکه باید تمام دستگاه ها در طرح 
نماد همکاری لازم را داشــته باشند، مطرح کرد: تمام مدیرانی که در جلسات 
نظام مدیریت آسیب های اجتماعی دانش آموزان یا نماد شرکت نمی کنند باید 
معرفی و تذکرات لازم به آن ها داده شــود.گفتنی است، در این جلسه جزئیات 
طرح نماد که نظام مدیریت آسیب های اجتماعی دانش آموزان است، مطرح و 

مورد بررسی قرار گرفت.

آخرین وضعیت بازسازی کاخ مروارید
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز گفت: بخش  خصوصی 
برای مرمت و بازســازی کاخ مروارید اعلام آمادگی کرده و اقدامات مربوط به 
واگذاری کاخ در حال طی روال قانونی اســت.فریدون محمدی در گفت وگو با 
ایســنا اظهار کرد: مجموعه کاخ مروارید داری  ۱۲۰ هکتار فضای ســبز است 
که بخش عمده آن به شــهرداری کرج، واگذار و دریاچه هم احیا شــده است، 
اما سازه کاخ که زیر نظر میراث فرهنگی است، آسیب های اساسی دیده و نیاز 
به مرمت دارد.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز افزود: 
ســال گذشته پیش بینی شــد بیش از ۱۰۰ میلیارد تومان بودجه برای مرمت 
کاخ نیاز اســت و از همان زمان به دنبال ســرمایه گذار بخش خصوصی برای 
مرمت کاخ بودیم.او با اشاره به اینکه بخش خصوصی برای بازسازی کاخ اعلام 
آمادگی کرده، ادامه داد: این بنای ارزشــمند بعد از مرمت و بازســازی  تبدیل 
به کاخ موزه  می شــود. این محوطه گردشگری از امکانات پذیرایی و رستوران 
نیز برخوردار خواهد بود.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
البرز، بهره برداری از کاخ مروارید را باعث تحولی در گردشــگری استان عنوان 
کرد و گفت: کاخ مروارید درمهرشهر که  یکی از بهترین نقاط جغرافیایی شهر 
کرج اســت واقع شده است و دارا بودن ویژگی هایی چون فضای سبز و دریاچه 
بسیار زیبا، پارکینگ مناســب و معماری بی نظیر بنای کاخ می تواند آن را به 
یکی از بهترین جاذبه های گردشگری کشور تبدیل کند.محمدی ضمن تأکید 
بر نظارت کارشناسان میراث فرهنگی بر مرمت کاخ گفت: همه بناهای تاریخی 
باید در همان چارچوب خود بازســازی شوند و مرمت کاخ مروارید نیز زیر نظر 
کارشناســان فنی میراث فرهنگی و در چارچوب اصلی بنا انجام می شــود؛ در 

ضمن تمام اشیا موجود کاخ پس از مرمت بازگردانده می شوند.

توقف اجرای سیستم فاضلاب شهری گناباد 
به دلیل نبود اعتبار

مدیــر امور آب و فاضلاب گناباد گفت: اجرای طرح فاضلاب شــهری به عنوان 
یکــی از نیازهای مهم این شهرســتان به دلیل نبود اعتبار از چند ســال قبل 

متوقف شده است.
به گزارش ایلنا از مشــهد، جواد ســالاری در این خصوص افزود: اجرای طرح 
فاضلاب این شهرستان تاکنون ۲۶ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و برای اجرای 
۱۹۵ کیلومتر دیگر آن و همچنین لوله گذاری و ساخت تصفیه خانه افزون بر 
۹ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز است.وی ادامه داد: نبود سیستم فاضلاب شهری 
در گناباد علاوه بر آلودگی های زیســت محیطی ناشی از رهاسازی فاضلاب در 
برخی معابر شهری موجب آلودگی تدریجی منابع آب زیرزمینی می شود و باید 
با دغدغه خاصی به این مســاله توجه داشــت.مدیر امور آب و فاضلاب گناباد 
گفت: با اجرای طرح فاضلاب شــهری علاوه بــر جلوگیری از هدر رفت منابع 
آب می توان از پســاب حاصل از فاضــلاب بعد از تصفیه برای آبیاری در بخش 
کشاورزی و فضای سبز هم بهره گرفت.سالاری افزود: پیگیریهایی برای اجرای 
بقیه طرح فاضلاب شــهری  گناباد در دست انجام است و با یک سرمایه گذار 
در این زمینه مذاکره شده است.وی از مسوولان مربوطه خواست که با توجه به 
مشکلات متعدد ناشی از نبود سیستم فاضلاب شهری گناباد با اختصاص اعتبار 

مناسب روند اجرای آن را سرعت بخشند.

۷ اثر ناملموس گلستان 
در فهرست آثار ملی قرار گرفت

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی گلستان گفت: هفت اثر 
ناملموس استان گلستان به فهرست آثار ثبت ملی اضافه شده و با این حساب 
تعداد آثار ثبت شــده ملی در گلســتان به ۹۹۱ اثر رسیده است.محمد جواد 
ساوری در گفتگو با خبرنگاران اظهار کرد: هفت اثر ثبت شده ملی به آثار ثبت 
شده ملی گلستان اضافه شده که این مسئله برای مردم استان گلستان خبری 
خوش و مسرت بخش است.وی  گفت: با احتساب این هفت اثر، تعداد آثار ملی 

ثبت شده گلستان به ۹۹۱ اثر رسید.

اخبار کوتاه

طبق آخرین مصوبه مدیران، مقرر شــده اســت تا کارخانه 
روغن نباتی شــیراز پایان آبان ماه وارد مدار تولید شــود.به 
گــزارش خبرنگار ایلنا، بیش از یک هفته اســت که حدود 
۵۰۰ تن روغن خام وارد کارخانه روغن نباتی نرگس شــده 
است و دســتگاه های کارخانه قرار است بعد از ۵ الی ۶ ماه 
مجددا آغاز به کار کنند.یکی از کارگران کارخانه روغن نباتی 
شیراز با اشــاره به اینکه در حال حاضر بخش قوطی سازی 
کارخانه روغن نباتی بعد از ۵ الی ۶ سال رکود و بدون هیچ 
فعالیتی مجددا به صورت مقطعی راه اندازی شــده اســت، 
می گوید: امیدواریم که فعالیت این مجموعه ادامه دار باشد؛ 
مســئولان کارخانه حقوق مرداد ماه و شــهریور کارگران را 
پرداخت نکــرده بودند اما با پیگیری های که صورت گرفت، 
پرداخت شد. ولی هنوز حقوق مهرماه واریز نشده است.وی 
در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به اینکه ظرفیت تولید کارخانه 
روغن نباتی ماهیانه ۳ الی ۴ هزار تن است، ادامه می دهد: در 
حال حاضر ۵۰۰ تن ورودی روغن پاسخگوی نیاز یک هفته 
کارخانه اســت و در صورتی که مجددا مســئولان کارخانه، 
روغن وارد مجموعه نکننــد تولید مجموعه متوقف خواهد 
شــد.این کارگر در ادامه با اشــاره به انتقال کارخانه روغن 
نباتی شــیراز به منطقه ویژه اقتصادی می افزاید: مسئولان 
دادگســتری گویا عنوان کرده اند که منطقه ویژه اقتصادی، 
به دلیل عدم ســاخت و ساز، زمین را از مالکان این مجموعه 
پس گرفته اســت.وی با بیان اینکه مسئولان کارخانه روغن 
نباتی شــیراز در ۱۰ سال گذشــته حدود سه بار به صورت 
صوری و نمایشــی زمین کارخانه روغن نباتی شــیراز را با 
حضور مســئولان در منطقه ویژه اقتصادی شــیراز کلنگ 
زنــی کردند، بیان می کند: تمام ایــن اتفاقات هیچ تاثیری 
بر روند جابه جایی و ســاخت کارخانه نداشت و هنوز هیچ 
اقدامی در زمین انجام نشده اســت.این کارگر با بیان اینکه 

در حال حاضر مســئولان به دنبال انتقال کارخانه نیستند 
و تنها تمرکزشان روی تولید مجموعه روغن نباتی معطوف 
شده است، می افزاید: در شرایط فعلی مسئولان به دنبال حل 
مشکلات کارگران هســتند و بارها به مالک کارخانه عنوان 
کرده اند که اگر تــوان تولید را ندارید مجموعه روغن نباتی 
را از طریق مزایده در اختیار سرمایه گذار دیگری قرار دهید 
که مالک کارخانه اعلام آمادگی کرد.وی می افزاید: در شرایط 
فعلی تمام مدیران کارخانه و مســئولان استان از مجموعه 
نرگس ناامید شده اند.این کارگر با بیان اینکه نبود نقدینگی 
باعث شــد که کارخانه روغن نباتی نابود شود و از رقابت با 
شرکت های بزرگ عقب بماند، می گوید: متاسفانه حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی ضربه سنگینی به واحدهای روغن نباتی جهت 
واردات روغن خام وارد کرد که این مهم مشکلات متعددی 
را مخصوصا برای نرگس ایجاد کرد.وی با بیان اینکه کارخانه 
روغن نباتی شــیراز در فروردین ماه و اردیبهشت ماه سال 
جاری ماهیانه حدود ۱۰۰۰ تن روغن خام را فراآوری و وارد 
بازار می کرد، می افزاید: اما حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی باعث شد 
که نقدینگی مجموعه روغن نباتی حدود یک چهارم الی یک 
پنجم کاهش یابد که توان رقابت را از دســت داد که باعث 

تعطیلی و رکود سنگین این مجموعه شد.
نماینده شیراز و زرقان هم در ادامه با بیان اینکه کارخانه روغن 
نباتی شیراز دارای دو موضوع زیست محیطی و پدافند غیر 
عامل است، می گوید: درون شهر قرار گرفتن کارخانه روغن 
نباتی و بوی ناشی از تولید آن باعث می شود تا برای روحیه و 
ریه افراد مضر باشد.علیرضا پاک فطرت در گفت وگو با ایلنا، 
با اشاره به اینکه جابه جایی کارخانه روغن نباتی شیراز باید 
خیلی زودتر اتفاق می افتــاد، می افزاید: موضوع جابه جایی 
این کارخانه را باید سازمان محیط زیست بررسی کند.عضو 
مجمع نمایندگان فارس بیان می کند: قطعا کارخانه روغن 

نباتی باید در مکانی مســتقر باشد که تولید آن به حداکثر 
برســد و قیمت های حاصل از تولید را به حداقل برســاند.
نماینده شــیراز و زرقان در ادامه با بیان اینکه کارخانه هایی 
که در سال گذشته توســط دولت واگذار شده است قانونی 
نبوده اســت، بیان می کند: قطعا باید کارخانه روغن نباتی 
از طریق مزایده به افراد واگذار می شد و دستگاه ها و املاک 
کارخانه های واگذاری به صورت کارشناسی فروخته می شد 
که متاســفانه این اتفاق رخ نداد و ارزان در اختیار دادن این 
کارخانه هــا به افراد، تعطیلی و غیر تعطیلی آن برای مالکان 
هیچ تفاوتی ندارد چه بسا که تعطیلی کارخانه ها به مراتب 
برای مالکان بهتر اســت.عضو کمیســیون آموزش مجلس 
مدعی شد: افرادی که در واگذاری صاحب کارخانه شدند آن 
قدر از دستگاه ها استفاده کرده اند که آن ها مستهلک شدند. 
در شرایط فعلی مالکان کارخانه روغن نباتی شیراز به فروش 
زمین این مجموعه چشم دوخته اند و ذکر این نکته ضروری 
است که زمین مجموعه نرگس میلیاردها تومان ارزش دارد.

نماینده شــیراز و زرقان با اشــاره به اینکــه در حال حاضر 
اســتاندار فارس و شهردار شیراز باید جهت انتقال مجموعه 
نرگس به مالک فشار بیاورند، ادامه می دهد: مسئولان البته 
نباید به التماس اصرار بر جابه جایی داشــته باشند چراکه 
مالکان روغن نباتی برند نرگس را در ســال های گذشــته 
غصب کردند و نمی توان گفت که آن ها مالک واقعی باشند.

وی در ادامه با اشاره به اینکه مالکان کارخانه جهت انتقال، 
خواســتار وام کم بهره و بسیاری از امتیازات دیگر هستند، 
می افزاید: اگر خواستار عدالت در مجموعه هایی که از طریق 
خصوصی سازی به افراد واگذار شده هستیم باید در مرحله 
نخست این مجموعه به بیت المال بازگردد و از طریق مزایده 
شفاف به افراد واگذار شود. پاک فطرت می گوید: قطعا نباید 
چــوب حراج به املاک و کارخانه ها زد و روش واگذاری این 

مجموعه ها و کارخانه ها این گونه نبود. وی با اشاره به اینکه 
مسئولان باید مجموعه ها را از طریق اجاره یا اجاره به شرط 
تملیک به افــراد واگذار می کردند و ماهیانه از مالکان اجاره 
دریافت می کردند و بعد از چندین سال در صورتی که سود 
ده بود به فرد واگذار می کردند، می افزاید: التماس مسئولان 
به صاحب کارخانه مبنی بر تعطیل نکردن مجموعه خیلی 
امر شایســته ای نیست.نماینده شــیراز و زرقان با اشاره به 
اینکه در شرایط فعلی نیاز است تا مسئولان ارشد استان به 
دلیل کاهش یافتن میزان تولید، عدم انتقال مجموعه نرگس 
به منطقه ویژه اقتصادی شــیراز و ..... از مالکان آن شکایت 
کنند، می گوید: بــه رغم اینکه مالکان کارخانه روغن نباتی 
جهت انتقال این مجموعه به منطقه ویژه اقتصادی شــیراز 
مراســم کلنگ زنی برگزار کردند اما ذکر این نکته ضروری 

است که کلنگ زنی در بخش خصوصی معنی ندارد.
عضو مجمع نمایندگان فارس با بیان اینکه مسئولان گاه به 
دلیل انجام مانور سیاســی پروژه ها را کلنگ زنی می کنند، 
می افزاید: زمانــی پروژه ای کلنگ زنی می شــود که بتواند 
تاثیر بسزایی در اقتصاد کشور و استان داشته باشد.نماینده 
شیراز و زرقان با اشاره به اینکه قطعا کلنگ زنی های بخش 
خصوصی با هدف دریافت وام و ... انجام می شود، می افزاید: 
مسئولان باید در دهه پنجم انقلاب تجدیدنظر مناسبی در 
بخش خصوصی و کارخانه های واگذار شــده داشته باشند.

عضو کانون بازنشســتگان کارخانه روغن نباتی هم در ادامه 
با بیان اینکه تعدادی جلســه در دادگســتری جهت تولید 
مجدد کارخانه روغن نباتی شــیراز برگزار شد، می گوید: در 
این جلســه مقرر شــد که مالک کارخانه حدود ۴ هزار تن 
روغــن خام خریداری و میزان ۲ هــزار تن را وارد مجموعه 
نرگس کند که مالک به بهانه شرایط بحرانی کشور این اقدام 

را انجام نداد.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و نیروی انسانی شورای شهر کرج با بیان اینکه 
حدود یک سال از نوبت ابلاغ طرح تفصیلی این شهر می گذرد، گفت: مغایرت های 
طرح تفصیلی کنونی در بخش های مختلف شــهروندان را بلاتکلیف کرده و آنان 
همچنان چشــم انتظار ابلاغ طرح جدید هســتند.به گزارش ایلنا از البرز، مریم 
قهرمانی صارم با بیان اینکه طرح تفصیلی شــهر ۱۰ ســاله بوده و  طرح جدید 
توســط مسئولان فرادستی پس از ۱۰ سال ابلاغ می شود، اظهار داشت: زمان ۱۰ 
ســاله طرح تفصیلی شهر کرج سال گذشته پایان یافته و اکنون در سال یازدهم 
هستیم که انتظار می رود مسئولان کشوری در ابلاغ این طرح تسریع کنند.رئیس 
کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر کرج تصریح کرد: ابلاع طرح جدید تفصیلی 
کرج نقش اساسی در گشایش گره های بخش بازسازی بافت های فرسوده شهری، 
خدمات شــهری، توسعه معابر و روان سازی ترافیک، توسعه مراکز تجاری، رونق 

ساخت و ســازها و تعادل بخشی به قیمت مسکن در بازار کرج را خواهد داشت.
قهرمانی تاکید کرد: تاکنون بخشی از معابر کرج اصلاح و بافت مسکونی اطراف آنها 
تکمیل شده است اما در بخش تجاری همچنان گره های پیچیده وجود دارد؛ عدم 
ابلاغ طرح تفصیلی سبب شده تا بسیاری از درخواست های شهروندان در خصوص 
نیازهای تجاری و فعالیت های دیگر در پیچ و خم اداری زمانبر شــود.عضو شورای 
شهر کرج گفت: در حالیکه در شهرهایی دارای طرح تفصیلی جدید تراکم ساخت 
و ساز ۶۵ متر مربع  تعریف شده است اما تراکم کرج همچنان ۶۲ متر مربع بوده 
که افزایش میزان تخلفات را در پی دارد.وی ادامه داد: با ابلاغ طرح تفصیلی جدید 
شــهروندان رغبت بیشتری برای ساماندهی ساخت و سازها به ویژه در بافت های 
فرســوده پیدا می کنند و زمان صدور پروانه و خدمــات اداری کاهش می یابد.به 
گفته قهرمانی، رونق بازار ساخت و ساز در واقع وضعیت ۸۰ تا ۱۰۰ نوع شغل را 

فراهم می کند اما با مســکوت ماندن صنعت ساختمان نیز به همین میزان شغل 
دچار رکود خواهند شد.رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر کرج 
با اشــاره به اینکه رکود ساخت وساز افزون بر بیکاری بسیاری از مشاغل، قیمت 
خرید و اجاره مســکن را نیز افزایش می دهد، افزود: وقتی عرضه و تقاضا به حد 
تعادل برسد قیمت مسکن هم متعادل می شود و زمینه خرید مسکن برای مردم 
نیز بهتر خواهد شد.وی تاکید کرد: مغایرت های طرح تفصیلی کنونی سبب شده تا 
در شروع فعالیت ساخت و ساز، شهروندان با موانع اداری مواجه شوند که در این 
زمینه پرونده های تخلف برای ســازندگان تشکیل و به کمیسیون ماده صد ارجاع 
داد می شــود.قهرمانی صارم گفت: برخی در کمیســیون ماده صد ندانسته حکم 
تخریب بنا را در این کمیسیون صادر می کنند اما نمی دانند که عرف ساخت و ساز 

در محل شکل گرفته و در این جا چالش جدید ایجاد خواهد شد.

نماینده شیراز:

مالکان کارخانه روغن نباتی شیراز به فروش زمین ها چشم دوخته اند

عضو شورای شهر کرج تاکید کرد

انتظار 10 ساله مردم کرج از ابلاغ طرح تفصیلی شهر

عضو هیأت علمی گروه ژنتیک دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد گفت: دانشمندان این دانشگاه موفق به تولید 
واکســن نانوذره لیپیــدی ام.آر.ان.ای آیریبووکس 

شدند.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان سینا مظفری 
جوین عضو هیــأت علمی گروه ژنتیک و پزشــکی 
مولکولی دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت: با شیوع 
بیماری کرونا، ساخت واکســن هایی با ساختار های 
)پلتفرم ها( مختلف برای پیشگیری از ابتلا به ویروس 
کووید-۱۹ توســعه یافته اســت کــه در این میان 
واکسن هایی بر پایه ســاختار نانوذره لیپیدی ام. آر. 
ان. ای که با نام واکســن های بیونتک، فایزر و مدرنا 
شناخته می شوند، سرعت بالای تولید )تن ها ۴۵ روز 
در مورد مدرنا(، اثربخشــی و ایمنی زایی بیشتری را 
نســبت به سایر ساختار های واکسن نشان داده اند.او 
افزود: موفقیت چشــمگیر این ساختار برای توسعه 
سریع واکسن های کارآمد علیه بیماری های ویروسی 
و سرطان ها و به ویژه راهبردی بودن آن در مواجهه 
با همه گیری بیماری های نوظهور محققان بســیاری 
را در کشــور های مختلف از جملــه آلمان، آمریکا و 
چین ترغیب به توســعه واکســن های ام. آر. ان. ای 
کرده است. عضو هیأت علمی گروه ژنتیک و پزشکی 
مولکولی دانشگاه علوم پزشکی مشهد ادامه داد: در 
این راســتا دانشمندان این دانشــگاه برای ایجاد و 
توســعه پلتفرم واکسن نانوذره لیپیدی ام. آر. ان. ای 
و همچنین نسل جدید واکســن ام. آر. ان. ای چند 

ظرفیتی علیه ســویه اومیکرون کروناویروس از سه 
سال گذشــته فعالیت خود را با حمایت مالی ستاد 
توســعه فناوری نانو، ستاد توســعه زیست فناوری 
ریاست جمهوری و شرکت ســینا نانواکسیژن آغاز 
کردند.مظفری بیان کرد: بــه دنبال نتایج موفقیت 
آمیز در مطالعات ســلولی، مطالعات حیوانی بر روی 
موش، مــوش صحرایی )رت(، خرگــوش و میمون 
رزوس انجام شد و آزمایش های متعدد برای بررسی 

کارایی ایمنی زایی و ایمنی واکسن صورت گرفت.
او تصریح کرد: نتایج نشــان دادند که تزریق واکسن 
نانــوذره لیپیــدی ام. آر. ان. ای که با نــام تجاری 
»آیریبووکس« )Iribovax( توســط سازمان غذا و 
داروی وزارت بهداشــت و درمان شناخته می شود، 
ســبب ایجاد تیتر بالایــی از آنتی بادی های خنثی 
کننده اختصاصی علیه اسپایک ویروس در حیوانات 
مورد مطالعه می شود.عضو هیأت علمی گروه ژنتیک 
و پزشــکی مولکولی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 
تاکید کرد: در ادامه، نمونه سرم میمون های رزوس 
واکسینه شده با آیریبووکس، فعالیت خنثی کننده 
قوی این واکســن را علیه ویروس زنده عفونت زای 
SARS-CoV-۲ نشــان داد کــه قابل مقایســه 
با نتایج واکســن مدرناســت و طبق بررســی های 
آزمایشگاه ویروس شناسی مستقل قویترین فعالیت 
خنثی کننده ویروس را در میان واکسن های استفاده 

شده در ایران نشان داد.
مظفــری اظهار کرد: عــلاوه براین بــر طبق نتایج 

آزمایش های تشخیصی پی. سی. آر و سی تی اسکن 
ایجاد عفونت در دستگاه تنفسی میمون های واکسینه 
شــده مهار شــد. همچنین نتایج چالش با ویروس 
عفونت زا نشان دادند که این واکسن، ایمنی سلولی 
قابل توجهی را ایجاد می کند و در نتیجه می تواند به 
عنوان دز یادآور موثر استفاده شود.او افزود: واکسن 
آیریبووکس هم اکنون تمامی آزمایش های مطالعات 
پیش بالینــی و کنترل کیفی را با موفقیت پشــت 
ســر گذاشته و در آستانه ورود به مطالعات بالینی با 

نظارت سازمان غذا و دارو است.
عضو هیأت علمی گروه ژنتیک و پزشــکی مولکولی 
دانشــگاه علــوم پزشــکی مشــهد ادامــه داد: از 
مهم ترین ویژگی های فناوری واکســن ام. آر. ان. ای 
انعطاف پذیری بالای آن از لحاظ تولید صنعتی سریع 
و با ظرفیت بالاست و ساخت انواع جدید آن حدود 
۱۰ بار ســریعتر از تولید واکسن های سنتی از جمله 

ویروس غیرفعال شده است.
مظفری بیان کرد: ایــن ویژگی ازاین جهت اهمیت 
دارد که تولید واکســن جدید علیه سویه های جدید 
جهش یافته نگران کننده کرونا ویروس ۲ را در زمان 
بســیار کوتاهی و با تغییر جزئی درســاختار ام. آر. 
ان. ای ممکن می ســازد.او تصریح کرد: علاوه بر این 
زیرساخت تولید واکســن ام. آر. ان. ای به طور قابل 
توجهی کوچکتر از زیرســاخت واکسن های سنتی 
اســت و اســتفاده از مواد اولیه ســنتتیک احتمال 

آلودگی های بیولوژیک را کاهش می دهد. 

دانشمندان علوم پزشکی مشهد موفق به تولید واکسن جدید کرونا شدند
فراخوان مناقصه عمومي یک مرحله اي )احداث شبکه برق فشار متوسط  

و شبکه روشنایي معابر ناحیه مبلمان شهرك صنعتي بیستون(
»نوبت  اول«

شركت شهرك هاي صنعتي كرمانشــاه در نظر دارد مناقصه فراخوان 
مناقصــه عمومي یک مرحله اي )احداث شــبکه برق فشــار متوســط و 
شــبکه روشنایي معابر ناحیه مبلمان شــهرک صنعتي بیستون( به شماره 
)2001001115000044( را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت برگزار 
نماید. کلیه مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشایي پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکي 
دولت )ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم 
است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت 
مذکــور و دریافت گواهي امضاي الکترونیکي را جهت شــرکت در مناقصه 

محقق سازند.
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401/08/23 مي باشد.

مهلت زماني دریافت اسناد مناقصه از ســایت: ساعت ۱۴:۳۰ روز دوشنبه 
تاریخ 1401/08/23 تا 1401/09/02 ساعت ۱۴:۳۰

مهلت زماني ارائه پیشنهاد: ساعت ۱۴:۳۰ روز شنبه تاریخ 1401/09/12
زمــان بازگشــایي پاکت ها: ســاعت ۱۰:۰۰ صبــح  روز یکشــنبه تاریخ 

1401/09/13
اطلاعــات تماس دســتگاه مناقصه گــزار جهت دریافت اطلاعات بیشــتر 

درخصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف  
آدرس: ســه راه ۲۲ بهمن ابتداي بلوار نوبهار شــرکت شهرک هاي صنعتي 

کرمانشاه و تلفن: 08338246100 )داخلي204(
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز 
تماس 41934 -021 دفتر ثبت نام: 02188969737و 02185193768

شركت شهرك های صنعتی  استان كرمانشاه

رتبه مورد نيازمبلغ ضمانتمبلغ برآورد )ريال(مدت اجراءحجم پروژهمحل اجراشرح پروژه

احداث شبكه برق فشار 
متوسط و شبكه روشنايي 

معابر ناحيه مبلمان  
پنج نيرو000/000/ 588 211/749/679/340ماه شمسيحدودا1000مترشهرك صنعتي  بيستون

شركت شهرك های صنعتی استان كرمانشاه


